
  

Protokół Nr XXXI/2018 

z XXXI Sesji Rady Gminy Gaworzyce 

odbytej w dniu 27 marca 2018 r. 

 

 

W dniu 27 marca 2018 r. o godzinie 10.00 w Pałacu w Gaworzycach rozpoczęła się  XXXI Sesja 

Rady Gminy Gaworzyce.
 
 

 

Przy ustawowym składzie Rady Gminy 15 radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. 

Nieobecny radny: Edward Białek. 

 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: 

- Jacek Szwagrzyk - Wójt Gminy 

- Tadeusz Kocik - Komendant Gminny Ochotniczych Straży Pożarnych 

- Izabela Rak - Skarbnik Gminy 

- Anita Stangret - Sekretarz Gminy 

- Bronisława Golonka - Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej w Gaworzycach 

- przedstawiciele jednostek organizacyjnych i pomocniczych. 

 

Obradom przewodniczyła Danuta Pawliszyn - Przewodnicząca Rady Gminy Gaworzyce.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

 

Pkt 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy Gaworzyce - Danuta Pawliszyn dokonała otwarcia XXXI Sesji 

Rady Gminy Gaworzyce, przywitała radnych, sołtysów, zaproszonych gości oraz dyrektorów 

jednostek organizacyjnych.  

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła na podstawie listy obecności, że w Sesji aktualnie 

uczestniczy 13 radnych, wobec czego Sesja posiada wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Pkt 2 

Przedstawienie porządku obrad 
Przewodnicząca Rady Gminy - Danuta Pawliszyn poinformowała, że porządek obrad jest                 

zgodny z porządkiem obrad przekazanym radnym w zawiadomieniu o sesji i w związku z tym 

przystępuje się do jego realizacji. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad XXXI sesji: 

  1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

  2.  Przedstawienie porządku obrad. 

  3. Przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Gminy. 

  4. Złożenie ślubowania przez radnego wybranego w wyborach uzupełniających do Rady              

       Gminy Gaworzyce.  

  5.  Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji zadań w okresie między sesjami. 

  6. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy z pracy w okresie między sesjami. 

  7. Wnioski i zapytania.  

  8.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Gminy Gaworzyce w sprawie powołania                      

       i określenia przedmiotu działania Komisji Zadań Społecznych. 

  9.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2018 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

 zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gaworzyce w 2018 roku". 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnio-

 nych Dzieci i Młodzieży Szkolnej zamieszkałej na terenie gminy Gaworzyce. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 

 oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszko-

 lach publicznych  prowadzonych przez Gminę Gaworzyce. 

15. Odpowiedzi na wnioski i zapytania.                 

16. Sprawy różne. 

17. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że do protokołu z XXX sesji nie wniesiono uwag. 

Protokół z XXX Sesji Rady Gminy Gaworzyce uważa się za przyjęty. 

 

Ad. 4 

Złożenie ślubowania przez radnego wybranego w wyborach uzupełniających do Rady 

Gminy Gaworzyce 

Przewodnicząca Rady Gminy oddała głos p. Bronisławie Golonce – Przewodniczącej Gminnej 

Komisji Wyborczej w Gaworzycach. 

P. Bronisława Golonka odczytała treść zaświadczenia o wyborze p. Iwony Koman, a następnie 

wręczyła zaświadczenie nowo wybranej radnej. 

Prowadząca obrady - p. Danuta Pawliszyn odczytała rotę ślubowania: 

"Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki     

radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy              

i jej mieszkańców.". 

Ślubowanie odbyło się w ten sposób, że po odczytaniu roty przez prowadzącą obrady, p. Iwona 

Koman wypowiedziała słowo „ślubuję”. 

P. Iwona Koman po złożeniu ślubowania objęła mandat radnego Gminy Gaworzyce. 

Od tej chwili w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

 

Ad. 5 

Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji zadań w okresie między sesjami 

P. Anita Stangret - Sekretarz Gminy przedstawiła sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji zadań 

w okresie między sesjami. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Sprawozdanie z realizacji zadań w okresie między sesjami zostało dołączone do protokołu. 

 

Wójt Gminy uzupełnił sprawozdanie przedstawione przez Sekretarza Gminy informując                    

zebranych m.in. o otrzymaniu decyzją Zarządu Województwa Dolnośląskiego dofinansowania 

do drogi w Koźlicach, do drogi Gostyń-Dalków. Decyzją Zarządu Urzędu Marszałkowskiego 

otrzymaliśmy dofinansowanie na remont piwnic w Pałacu w Gaworzycach. Parafia Kurów 

Wielki otrzymała dofinansowanie na remont ołtarza bocznego w kościele w Kurowie Wielkim. 

 

Ad. 6 

Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy z pracy w okresie między sesjami 

Przewodnicząca Rady Gminy – p. Danuta Pawliszyn przedstawiła sprawozdanie o pracy                         

w okresie między sesjami. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy o pracy w okresie między sesjami zostało dołączo-

ne do protokołu. 
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Ad. 7 

Wnioski i zapytania: 

1) Radna Maria Jankowa skierowała do Wójta Gminy prośbę o bliższe określenie jak       

będzie przebiegała procedura wydania decyzji środowiskowej w sprawie budowy chlewni                   

tuczników w Kłobuczynie, a także jaki wpływ na środowisko może mieć ta inwestycja. 

Radna powołała się na stanowisko Wójta Gminy, iż Wójt będzie przeciwny budowie i realizacji 

tej inwestycji, która znacząco może wpływać na środowisko. 

Radna dodała, że mieszkańcy Kłobuczyna składali wniosek, żeby Wójt szczególnie zwrócił 

uwagę na to, żeby tej inwestycji  u nas nie było.  

Radna zwróciła się z prośbą do Wójta Gminy o informowanie Rady Gminy i społeczeństwa                    

o przebiegu procedury dotyczącej inwestycji budowy chlewni w Kłobuczynie; 

 

2) Radna Maria Jankowa zwróciła się z pytaniami o to, w jaki sposób na terenie gminy będzie 

przebiegała "Akcja sprzątania świata"? Czy będzie to akcja skoordynowana logistycznie?  

Czy każde sołectwo będzie to robić we własnym zakresie, a Urząd Gminy tylko dostarczy worki 

i rękawice? 

Jeżeli nie jest to jeszcze zorganizowane, to należałoby się zastanowić nad przeprowadzeniem 

akcji zanim pojawi się zieleń, która przykryje śmieci i porzucone odpady; 

 

3) Radna Maria Jankowa przypomniała, że niejednokrotnie mówiła o braku uprzejmości,                

arogancji i lekceważeniu mandatu radnego przez Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych.  

Radna poinformowała, że wystąpiły na nowe okoliczności po złożeniu skargi na Dyrektora                

Zakładu, tj. wypowiedź Dyrektora na poprzedniej sesji, że "radna Maria Jankowa próbowała 

wymóc finansowanie prywatnych inwestycji ze środków publicznych". 

Radna powołała się także na informację przesłaną do Wojewody, o czym miał mówić Dyrektor 

ZUK-u na sesjach, cyt. "w nawiązaniu do pisma Wojewody Dolnośląskiego uprzejmie informuję 

iż pani Maria Jankowa radna Gminy Gaworzyce w skardze na moją działalność poniżyła mnie    

w opinii publicznej i naraziła mnie na utratę zaufania publicznego do pełnienia stanowiska               

Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych w Gaworzycach. Działania radnej stanowią czyny                

zabronione, mają charakter pomówień i podlegają karno-prawnym środkom zapisanym w kodek-

sie karnym". 

 

W związku z powyższym, radna Maria Jankowa zwróciła się z prośbą do Wójta Gminy                      

o pisemne ustosunkowanie się co do treści wypowiedzi Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych 

w Gaworzycach, o ustosunkowanie się co do sposobu postępowania Dyrektora Zakładu                          

i do   sposobu wykonywania zadań służbowych; 

 

4) Radna Bożena Wojtczak zapytała, czy firma MIRBUD gwarantuje, że po zakończeniu robót 

przy budowie drogi S3, droga z Gaworzyc do Grabika będzie przejezdna. 

Radna dodała, że pytają o to mieszkańcy Grabika; 

 

5) Radna Bożena Wojtczak skierowała do Wójta Gminy pytanie o oświetlenie dla mieszkań-

ców Grabika, którzy mieszkają na posesji nr 2. Radna przypomniała, że prosi o lampę dla tych 

mieszkańców od kilku lat. 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Gminy Gaworzyce w sprawie powołania                      

i określenia przedmiotu działania Komisji Zadań Społecznych 

Przewodnicząca Rady Gminy skierowała pytanie do radnej Iwony Koman o to, czy  wyraża 

zgodę na udział w pracach Komisji Zadań Społecznych. 

Radna wyraziła zgodę. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie. 
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Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXI/244/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.  9  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy                      

Gaworzyce 

Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce omówi-

ła Skarbnik Gminy – Izabela Rak.  

Wójt Gminy dodał, Gmina Gaworzyce jako jeden z nielicznych samorządów próbuje samodziel-

nie odzyskiwać podatek VAT. 

Udało się odzyskać 194 tys. zł. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXI/245/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.  10  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2018 rok 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2018 rok przedstawiła Skarb-

nik Gminy - Izabela Rak.  

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXI/246/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.  11  

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gaworzyce w 2018 roku" 

Projekt uchwały został omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w załączniku do uchwały - w § 2 ust. 2 punkcie 

2 skreśla się "Zespół Edukacyjny" i dodaje "Szkoła Podstawowa im. Kornela Makuszyńskiego w 

Gaworzycach". 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXI/247/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.  12 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

Projekt uchwały został omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Projekt dotyczył wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Gaworzyce położonej w Gaworzycach oznaczonej numerem ewidencyjnym 1262/7                

o pow. 0,0025 ha dla której Sąd Rejonowy w Głogowie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi 

Księgę Wieczystą Nr  LE1G/00023903/8. 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXI/248/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad.  13  

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdol-

nionych Dzieci i Młodzieży Szkolnej zamieszkałej na terenie gminy Gaworzyce 

Projekt uchwały został omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXI/249/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.  14  

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 

oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszko-

lach publicznych prowadzonych przez Gminę Gaworzyce 

Projekt uchwały został omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Sekretarz Gminy poinformowała radnych o zmianie zapisu § 3 projektu, który otrzymuje 

brzmienie: "Traci moc Uchwała Nr XXXII/199/2014  Rady Gminy Gaworzyce z dnia 29 kwiet-

nia 2014r. w sprawie wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przed-

szkolu publicznym prowadzonym przez gminę Gaworzyce.". 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXI/250/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 10.50 ogłosiła 10-minutową przerwę w obradach. 

Obrady wznowiono o godzinie 11.00. 

 

Ad.  15  

Odpowiedzi na wnioski i zapytania:            

1) Wójt Gminy zapewnił, że podtrzymuje swoje stanowisko, iż jest przeciwny inwestycji - 

Budowa chlewni tuczników w Kłobuczynie, ponieważ lokalizacja tej inwestycji, może                    

nie byłaby w bezpośrednim sąsiedztwie największych ujęć wody pitnej, ale w sąsiedztwie                      

i dlatego uważa, że to jest zagrożenie. Następnie oddał głos Alinie Kuntschke-Gabrysz - 

inspektorowi Urzędu Gminy w Gaworzycach ds. ochrony środowiska i dróg. 

Alina Kuntschke-Gabrysz przedstawiła przesłanki do wszczęcia postępowania 

administracyjnego w sprawie wydania decyzji o środkowych uwarunkowaniach na realizację 

przedsięwzięcia pod nazwą "Budowa chlewni tuczników wraz z infrastrukturą techniczną                          

o obsadzie łącznej do 268,8 DJP zlokalizowanych w miejscowości Kłobuczyn, gmina Gaworzyce 

na terenie nieruchomości stanowiącej działkę nr ewid. 734/10 ark. mapy 1 obręb (0005) 

Kłobuczyn". 

Alina Kuntschke-Gabrysz poinformowała zebranych na jakim etapie jest procedura i dlaczego 

procedura została ponownie rozpoczęta. A. Kunstchke-Gabrysz okazała zebranym (do wglądu) 

mapę z proponowaną lokalizacją przedsięwzięcia. 

Radna Maria Jankowa zapytała czy w momencie wydawania decyzji będą konsultacje 

społeczne? 

Alina Kuntschke-Gabrysz odpowiedziała, że konsultacje zawsze są. Na każdym etapie 

postępowania wszyscy mają prawo przyjść, zapoznać się  z dokumentacją.  

Na pytanie radnej Marii Jankowej o to, czy sprzeciw mieszkańców Kłobuczyna można 

rozciągnąć na całą gminę, Alina Kuntschke-Gabrysz odpowiedziała że tak, ale sprzeciw musi 

zostać złożony od nowa. 

Wójt Gminy Gaworzyce zapewnił, że zwróci się do Wójta Gminy Radwanice o przyjrzenie się 
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tej sprawie; 

 

2) Alina Kuntschke-Gabrysz poinformowała, że wpłynęły cztery oferty na wykonanie 

inwentaryzacji azbestu. Zostanie wybrana jedna firma. Umowa z wykonawcą zostanie podpisana 

na początku kwietnia; 

 

3) odnośnie pytania radnej Marii Jankowej o "Akcję sprzątania świata" Wójt Gminy 

poinformował, że kiedyś w tej akcji brały udział dzieci (szkoła miała pod opieką Park                            

w Gaworzycach), ale rodzice sprzeciwili sie temu. 

Wójt Gminy podał następnie przykład nielegalnego składowania śmieci przez mieszkańców                

w Parku w Gaworzycach. Być może trzeba będzie powołać straż miejską, która karałaby 

mandatami za takie czyny. 

Kolejnym problemem poruszonym przez Wójta było zanieczyszczenie powietrza m.in.                        

w wyniku spalania przez mieszkańców niewłaściwego opału i plastików. 

Wójt podkreślił, jak ważna jest świadomość mieszkańców w zakresie ochrony środowiska. 

Radna Anna Sojka podała przykład ostatniego czynu społecznego zorganizowanego                                

w Kłobuczynie, w trakcie którego życzliwi mieszkańcy Kłobuczyna posprzątali m.in. centrum 

Kłobuczyna i teren Szuwarowego Zakątka; 

 

4) odnośnie prośby radnej Marii Jankowej przedstawionej w punkcie 7 ppkt 3 – Wójt Gminy 

poinformował, że nie czytał tych pism, ale zapozna się z tymi pismami i udzieli radnej 

odpowiedzi na piśmie; 

 

5) odnośnie pytania radnej Bożeny Wojtczak w sprawie odtworzenia drogi z Grabika do 

Gaworzyc - Wójt zapewnił, że po wypełnieniu wysypiska droga zostanie pokryta frezowiną                        

i ukształtowana. 

Wójt Gminy dodał, że na najbliższe posiedzenie komisji oraz na naradę sołtysów zostanie 

zaproszony przedstawiciel MIRBUD  w celu przedstawienia informacji o przebiegu inwestycji 

budowy S3. 

Ponadto, zgodnie z umową z przedsiębiorstwem MIRBUD ulica Głogowska zostanie poszerzona 

i wyłożona asfaltem na całej długości; 

 

6) odnośnie pytania radnej Bożeny Wojtczak w sprawie potrzeby zainstalowania lampy                           

w Grabiku: Wójt Gminy poinformował, że lampa zostanie zainstalowana. 

 

Ad.  16  

Sprawy różne: 

1) Sołtys Gaworzyc – Jan Rygiel stwierdził, że lepiej byłoby gdyby firma robiła stopniowo                

po jednej drodze, a nie czekała na koniec inwestycji; 

 

2) Sołtys Jan Rygiel zgłosił, że Nadleśnictwo Głogów zniszczyło drogę koło Dzikowa                       

i nic z tym nie robi. 

Wyjaśnień do powyższych kwestii udzielił Wójt Gminy; 

 

3) Sołtys Witanowic - Grażyna Prychacz zwróciła się z prośbą o zainstalowanie lampy 

koło posesji pani Kaczmarek; 

 

4) Sołtys Witanowic - Grażyna Prychacz zgłosiła, że w wodzie w Witanowicach jest nadal 

kamień. 

Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Gaworzycach zapewnił, że woda jest badana                       

i spełnia obowiązujące normy. 

Dyrektor dodał, że planowana jest renowacja studni i wymiana pompy; 
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5) Sołtys Kurowa Wielkiego – Maria Pucyk zapytała gdzie sołtysi mają zgłaszać błąkające 

się psy. 

Sekretarz Gminy odpowiedziała, że wszyscy radni i sołtysi otrzymali pisemną informację                       

o tym, gdzie można dokonywać zgłoszeń. 

Sołtys Kurowa Wielkiego zapytała, gdzie można dzwonić w sprawach psów w godzinach 

wieczornych. 

Sekretarz Gminy odpowiedziała, że można dzwonić na Policję; 

 

6) Radny Mieczysław Jóźwin zapytał o to, co się dzieje na stacji uzdatniania wody                            

w Dalkowie? Urządzenie włącza się co 15 minut i nie ma tam oświetlenia. 

Mirosław Piec – Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Gaworzycach odpowiedział,                  

że tam nie ma awarii. Urządzenia pracują tak, jak powinny. 

Dyrektor podziękował za informację o braku oświetlenia. Zapewnił, że zostanie to sprawdzone; 

 

7) Mirosław Piec – Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Gaworzycach odnosząc się 

do sprawy budowy chlewni w Kłobuczynie, stwierdził że chlewnia byłaby oddalona o 550 

metrów od studni. Jest to bliskie sąsiedztwo stacji uzdatniania wody.  

Dyrektor przyznał, że nie zna planowanego przez inwestorów gospodarowania gnojowicą,                       

ale w przypadku przedostania się gnojowicy do warstwy wodonośnej, będziemy mieli bardzo 

poważny problem i być może trzeba będzie szukać wody w innych miejscowościach. 

 

Wójt Gminy poinformował zebranych, iż jest problem w Dalkowie, bo ktoś wylewa gnojowicę 

do sieci. Najprawdopodobniej robi to dwóch mieszkańców Dalkowa. 

Wójt zobowiązał Dyrektora Zakładu o publikowanie tego, co mieszkańcy wrzucają do sieci  

czym przyczyniają się do awarii urządzeń kanalizacyjnych. 

Wójt Gminy zapewnił, że plac zabaw w Dalkowie będzie oświetlony; 

 

8) Radna Maria Jankowa nawiązała do sprawy „naszego przepięknego przedszkola”. 

Mieszkańcy Gaworzyc "przechodząc obok już się przyzwyczaili do tego, a my mamy cudowne 

przedszkole. Być może kuleje promocja naszej gminy. Trudno jest mi powiedzieć.” 

„Zapoznając się z protokołem z poprzedniej sesji zwróciłam uwagę na podziękowania Pani 

Dyrektor Przedszkola. Dziś Pan dziękuje nam radnym za to, że byliśmy, że oglądaliśmy to 

wszystko, że uczestniczyliśmy w organizacji”.  

 

Następnie radna Maria Jankowa, skierowała na ręce Wójta Gminy (z uwagi na to, że nie ma pani 

Dyrektor Przedszkola) podziękowania dla Pani Dyrektor „za wspaniałą logistyczną organizację 

całego otwarcia Przedszkola, za niesamowitą, przepiękną bajkową atmosferę” i za to, że mogła 

uczestniczyć w tak wspaniałej uroczystości. 

Radna podziękowała również wszystkim paniom, które przygotowały dzieci.  

Radna podziękowała także Wójtowi determinację i za uzyskanie 60% dofinansowania. 

Radna dodała, że ubolewa nad tym, że nie udało się załatwić termomodernizacji szkoły. 

Wójt Gminy zapewnił, że termomodernizacja szkoły podstawowej jest priorytetem gminy. 

Następnie Wójt podał przykłady kosztów ogrzewania np. świetlicy w Koźlicach (7 tys. zł) oraz 

brak termoregulatora w świetlicy w Wierzchowicach. 

Do wypowiedzi Wójta ustosunkował się sołtys Koźlic – Józef Ochej, który poinformował,                       

że w innych latach były mniejsze rachunki za ogrzewanie świetlicy w Koźlicach bo ogrzewanie 

było uruchomione przez cały czas, a teraz jest uruchamiane tylko na 4 godziny dziennie (na 20 

stopni); 

 

9) Radna Maria Jankowa zwróciła się z prośbą do Wójta Gminy, żeby "pamiętać                              

o problemie, który był zgłaszany na zebraniu sprawozdawczo-wyborczym OSP w Kłobuczynie, 
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czyli o bezpieczeństwie przeciwpowodziowym"; 

 

10) Radna Maria Jankowa podziękowała radnej Marii Rafałowicz za to, że zaapelowała                      

o rozstrzygnięcie i rozwiązanie problemu ciśnienia wody przy ulicy Lipowej w Gaworzycach.  

Radna Maria Jankowa poinformowała, że ponawia swoją prośbę skierowaną do Wójta Gminy 

w 2016 roku o wspólne pochylenie się nad tematem i rozmowy (także z udziałem Zarządu 

Wspólnoty Mieszkaniowej) w celu rozwiązania problemu ciśnienia wody na ulicy Lipowej w 

Gaworzycach; 

 

11) Radna Maria Jankowa podziękowała Przewodniczącej Rady Gminy za przesłanie 

uzasadnienia dotyczącego rozstrzygnięcia skargi. 

Radna Maria Jankowa zajęła następujące stanowisko w sprawie otrzymanego uzasadnienia: 

- uzasadnienie nie spełnia wymogów o których pisał Wojewoda, 

- skarga nie jest rozstrzygnięta zgodnie z literą prawa, 

- doszła kuriozalna sprawa w rozstrzygnięciu, bo są sprzeczne informacje, m.in. że ciśnienie 

wody na sieci jest utrzymywane zgodnie z przepisami prawa, a niedobory w ciśnieniu 

występowały na instalacji – czyli był niedobór, 

- z dokumentacji Dyrektora ZUK-u wynika, że nie zostało naruszone rozporządzenie Ministra 

Infrastruktury w sprawie ciśnienia.  

Radna Maria Jankowa zwróciła się do Przewodniczącej Rady ze stwierdzeniem,                                

że „Przewodnicząca tworzy wizerunek gminy, organu uchwałodawczego. Pan  Wojewoda 

wskazał gdzie są usterki, gdzie nie są przestrzegane przepisy prawa. Nie jest to skarga 

rozstrzygnięta zgodnie ze wskazówkami Wojewody. Czy mogłabym się spodziewać czegoś 

innego? Trudno jest mi powiedzieć. Mnie zaskoczyła wypowiedź Wiceprzewodniczącego Rady, 

który powiedział na wskazówki, wskazania gdzie jest nieprzestrzegane prawo, przez organ 

nadzoru i kontroli Pana Wojewody. Pan Wiceprzewodniczący powiedział, że Wojewoda dał 

ciała. To jest skandaliczna wypowiedź.” 

Radna podkreśliła, że uzasadnienie jej nie satysfakcjonuje. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Danuta Pawliszyn odpowiedziała, że cała Rada Gminy                            

i każdy z osobna tworzy wizerunek gminy. 

Decyzja jaka została uchwalona na ostatniej sesji odnośnie skargi została podjęta głosami                            

9 radnych „za”. W uzasadnieniu było odniesienie do każdego z zarzutów. 

Przewodnicząca Rady dodała, że zdaje sobie sprawę z tego, że uzasadnienie nie zadowala radnej 

Marii Jankowej, bo radna chciałaby żeby uznać skargę za zasadną.    

Dyrektor jest kontrolowany przez różne instytucje nadzorujące działalność Zakładu i Zakład 

funkcjonuje, nie jest karany, itd. 

 

12) Przewodnicząca Rady Gminy w imieniu społeczności klas 1-3 Szkoły Podstawowej im. 

Kornela Makuszyńskiego w Gaworzycach zaprosiła zebranych na Apel Wielkanocny, który 

odbędzie się 28 marca br. 

 

13) Przewodnicząca Rady Gminy skierowała do radnych i sołtysów pytanie o to, czy chcieliby 

wziąć udział w szkoleniu z zakresu udzielania I pomocy. 

Chętni są proszeni o zwrócenie się w tej sprawie do Komendanta Gminnego OSP – Tadeusza 

Kocika, a Komendant jest proszony o sprawdzenie możliwości zorganizowania takiego szkolenia 

i kosztów szkolenia; 

 

14) Przewodnicząca Rady Gminy złożyła wszystkim życzenia z okazji nadchodzących Świąt 

Wielkiej Nocy. 
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Ad.  17  

Zakończenie obrad 

Po wyczerpaniu porządku dziennego obrad, Przewodnicząca Rady Gminy p. Danuta Pawliszyn               

o godz. 11.55 zamknęła obrady XXXI Sesji Rady Gminy Gaworzyce. 

 

                             Przewodnicząca Rady Gminy  

 

         Danuta Pawliszyn 
Protokołowała: 

 

Renata Dziurman 


